
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 15. december 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 68
Forslag til lov om ændring af lov om jordbrugets anvendelse af gødning og om
plantedække. (Justering af reglerne om kvælstofnormer).
Af miljø- og fødevareministeren (Eva Kjer Hansen)

Spørgsmål 8
Ministeren bedes uddybe udtalelsen under 1. behandlingen ”Jeg kan sige til
fru Lisbeth Bech Poulsen, at vi jo faktisk bruger milliarder af kroner i forvejen
på at beskytte natur og miljø, og det mener jeg er i vores fælles interesse at
gøre, fordi det er en af de styrker, vi har i Danmark. Og jeg mener, at der er
en samfundsøkonomisk interesse i at sikre nogle ordentlige rammevilkår for
landbrugsproduktionen. Hvis vi tager fødevarebranchen som sådan, beskæfti-
ger den omkring 150.000 personer. Den udgør en fjerdedel af vareeksporten
svarende til en værdi af 150 mia. kr. Så det er altså en rigtig god investering
for samfundet at håndtere den udfordring, som landbruget står over for i dag”,
herunder uddybe, hvor stor en andel af de ”milliarder af kroner” der ifølge mi-
nisteren anvendes på at beskytte natur og miljø, der er afsat på finansloven
som kompenserende tiltag til andre navngivne erhverv end landbruget, samt
hvor mange millioner i alt der er afsat på finansloven for 2016 til miljø- og na-
turkompenserende tiltag for landbrugets aktiviteter.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lisbeth Bech Poulsen (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Lisbeth.Poulsen@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
formand
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